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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló
2012. évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi
rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, kérdést 
kívánok benyújtani Dr. Kásler Miklós Emberi Erőforrások Minisztériumot vezető
miniszterhez,

,,Jön afizetős egészségügy?"

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr!

Szakértők és a betegek szerint is a kormányzat az egészsegugy kétsebességes
átalakítására készül, vagyis egyre inkább a magánellátás felé tereli a betegeket, miközben
leépíti az állami ellátórendszert. Az OECD-országok közül Magyarországon költünk a
legtöbbet magánellátásre. A legtöbben azért veszik igénybe a magánellátást, mert
hosszúak a várólisták az állami rendszerben, és hálapénzt kell fizetni azért, hogy
megfelelő ellátást kapjanak. Az egyetlen probléma, hogy hiába fizetnek a
magánorvosnak, attól a TB-járulékot is fizetik, márpedig a többség úgy van vele, hogy
azért fizet az OEP-nek, hogy ne kelljen még egyszer fizetni máshol. A magánellátásban
magasabbak a fizetések is, ezért a szakemberek közül egyre többen mennek el ezekbe
dolgozni. Az állami fizetésük több, mint dupláját is megkereshetik. A kereslet
növekedésével ráadásul a vizsgálatok, műtétek árai is egyre drágábbak lesznek. 2012 óta
a magyar kormány is adókedvezménnyel támogatja a munkáltatók által finanszírozott
egészségbiztosítást. A Miniszterelnökséget korábban vezető Lázár János volt
főtanácsadói között pedig egészségügyi vonalon eddig is, és rövid szünet után most is ott
található Sonkodi Balázs, aki szintén jelentős magán-egészségügyi érdekeltséggel bírt.
Csányi Sándor OTP vezér is beszállt a magánegészségügybe; többségi tulajdonosa lett a
Budai Egészségközpontnak, amely Budapesten az egyik legnagyobb magán-egészségügyi
szolgáltató. Nem ő az első Fidesz-közeli személy, aki fantáziát lát ebben a szektorban.
Mindezek miatt kérdezem Miniszter Úrtól:

• Tervezi-e a kormány állami magánbiztosító létrehozását? 



• Mit tesz a kormány azért, hogy ne a magánellátásba menjenek dolgozni a 
szakemberek, hogyan tud versenyezni az állami szektor ezekkel a bérekkel? 

• Mi lesz így az állami ellátórendszerrel? 

Várom megtisztelő válasz.át!

Budapest, 2018.július 13.

Kocsis-Cake Olivió 
országgyűlési képviselő

(Párbeszéd)


